
 
 Váš farář Timotej M. P. Vácha
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Farní zpravodaj
číslo 2/2024
27. 1. 2024

Ohlášky farnosti

V týdnu od 28. 1. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Dvořákovy; Radotín – Legnerovy; Černošice – Hudkovy
V týdnu od 4. 2. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Semerádovy; Radotín – Novákovy z ul. Na Benátkách; Černošice – Krafferovy

řeholní jméno navrhl a pan opat mi ho dal, Timotej, což byl Pavlův milovaný
syn ve víře.  Máme kolem sebe mnoho neobrácených Pavlů, i já jsem jím byl.
To však neznamená, že mezi těmi, kteří jsou kolem nás a možná nás i někdy
provokují, není někdo Bohem vyvolený k velkému dílu. Bůh si vybral maličké,
aby zahanbil mocné. Pavel nebyl sice zase tak maličký, ale Bůh ho nejprve
ponížil, aby ho mohl pozvednout, jak víme, k opravdu úžasnému dílu. Moc
bych si přál, abychom svět vnímali více s otevřenýma očima a skrze moc
Ducha, který nejenže nás vede, posiluje, ale i se v nás modlí. Právě modlitba za
obrácení nejen nás samotných, ale všech hříšníků by měla být radostí našeho
srdce. Jsme povoláni na cestu k dokonalosti a bez modlitby v Duchu růst
nebudeme. Nechť nás povzbudí slova sv. Jana Zlatoústého, biskupa, o svatém
Pavlu: „Co je člověk a jak vznešená je naše přirozenost i čeho všeho je lidská
bytost schopna, ukázal Pavel nejlépe ze všech lidí. Každým dnem vystupoval
výše a výše, každým dnem stále více planul horlivostí a k nebezpečím, která
proti němu vyvstávala, se stavěl vždy s novou odvahou. Jasně to vyjádřil
slovy: 'Nedbám na to, co je za mnou, ale ženu se k tomu, co je přede mnou.'
Dokonce když mu hrozila smrt, vyzýval ostatní, aby se spolu s ním radovali:
'Radujte se a dělte se o radost se mnou.' A znovu se raduje, když je vystaven
nebezpečí, bezpráví a potupám, takže píše Korinťanům: 'S radostí přijímám
slabosti, příkoří a pronásledování.' A nazývá dokonce všechny tyto věci
zbraněmi spravedlnosti a ujišťuje, že z nich má ten největší užitek.“ 

Ať tedy i nás na naší cestě nic neohrožuje, naopak vše ať napomáhá k
dobrému.

Bratři a sestry
v tomto týdnu jsem měl dovolenou a na
čtvrtek připadl svátek Obrácení sv. Pavla.
Antifona k Zachariášovu kantiku zněla:
„Radujme se z obrácení svatého Pavla,
neboť Pán ho povolal, aby se z
pronásledovatele stal jeho apoštolem.“
Prozřetelnost tomu tak chtěla, že mé
křestní jméno je Pavel a já si tohoto
apoštola velmi vážím, už proto jsem si za 



V posledním týdnu jsem zaznamenal několik komentářů a rozhovorů v rádiu a v
novinách, kde se zúčastnění zamýšleli nad otázkou po smyslu položení růže za
zastřelené na filosofické fakultě a za vraha při mši sv. v katedrále sv. Víta. U nás
podobná výzva proběhla také a sice na vigilijní mši sv. na Štědrý den. I pro vraha
tu byla rozsvícena svíce. 

Zcela jednoznačně to zaznělo i v kázání. V tomto smyslu promluvil velmi zřetelně
náš arcibiskup Jan Graubner na titulní straně v Lidových novinách minulou
sobotu. Píše: “Bylo to gesto milosrdenství z naší strany. Myslím, že je důležité
takto uvažovat kvůli tomu, aby se ukázalo, že láska je silnější než nenávist a
dobro bude vždy silnější než zlo. Je potřebné, abychom ukázali sílu dobra v tom,
že dokáže i odpustit.“ 

Uvědomujeme si tento přístup? Osobně jsem mnoho věcí pochopil a otevřely se
mi oči před několika lety, kdy jsem byl postaven před neřešitelnou situaci v
rodině mé dcery. V myšlenkách jsem v podstatě kopíroval navrhovaný přístup,
který zněl zjednodušeně řečeno řešit vše zrcadlením nastalých situací, tedy něco
jako odplata. Při jednom návratu z Berouna jsem se zúčastnil úterní mše sv. v
Třebotově a po mši jsem měl delší rozhovor s farářem. Navrhl mi překlopit můj
způsob uvažování trochu jiným směrem tak, abych upřednostnil působící Boží
lásku k nám a otevření srdce pro přijetí těchto milostí. Zaznělo taky slovo
milosrdenství pro toho, který ubližuje. Silně to rezonovalo v mé osobě.
Skutečností se pak stalo, že ze mě spadly veškeré obavy nebo úzkosti z
přicházejících konfliktních situací a od té doby jsem s řadou věcí vyrovnán.

Odpuštění druhému funguje!                                                                       Hubert Poul
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Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je 6.2., zpravodaj vyjde 10.2.2024

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: P. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

Prof. PhDr. Lenka Bobková, CSc., dr.h.c. je česká historička působící na Ústavu
českých dějin Filozofické fakulty Univerzity Karlovy. Specializuje se především na
dějiny vedlejších zemí Koruny české ve 14. - 16. století. Zabývá se také
regionálními dějinami severních Čech a vládou Jana Lucemburského a Karla IV.  

Na základě podrobného studia pramenů v archivu v Drážďanech publikovala
také několik studií věnovaných problematice pobělohorské emigrace do Saska.
  
V roce 2014 získala ocenění Magnesia Litera (za nakladatelský čin) - kniha Velké
dějiny zemí Koruny české. Svazek IV. a, 1310 - 1402 a svazek IV. b., 1310 - 1402. Je
autorkou dalších 28 knih. 



Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je 6.2., zpravodaj vyjde 10.2.2024

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: P. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

Prof. PhDr. Lenka Bobková, CSc., dr.h.c. je česká historička působící na Ústavu
českých dějin Filozofické fakulty Univerzity Karlovy. Specializuje se především na
dějiny vedlejších zemí Koruny české ve 14. - 16. století. Zabývá se také
regionálními dějinami severních Čech a vládou Jana Lucemburského a Karla IV.  

Na základě podrobného studia pramenů v archivu v Drážďanech publikovala
také několik studií věnovaných problematice pobělohorské emigrace do Saska.
  
V roce 2014 získala ocenění Magnesia Litera (za nakladatelský čin) - kniha Velké
dějiny zemí Koruny české. Svazek IV. a, 1310 - 1402 a svazek IV. b., 1310 - 1402. Je
autorkou dalších 28 knih. 



Karel Kryl
foto: Marie Votavová

Sbírka na černošické varhany

Černošický kostel potřebuje nové varhany. Původní pneumatické varhany z
roku 1944 během covidové odstávky definitivně dosloužily, k doprovodu
liturgie nyní provizorně slouží malé digitální varhany. Varhany jsou poslední
součástí kostela Nanebevzetí Panny Marie, která dosud čeká na obnovu – v
uplynulých desetiletích došlo postupně k rekonstrukci kostelní budovy i
interiéru, k restaurování oltářů a zhotovení nového mobiliáře. Stavba nových
varhan je poslední fází celkové obnovy kostela.

Nové varhany budou sloužit jak k doprovodu bohoslužeb, tak ke koncertním
účelům.

K realizaci stavby v celkové hodnotě cca 8 mil. Kč byl ustaven nadační fond
Assumpta jako zástupce černošických farníků.

Stav sbírkového transparentního účtu můžete sledovat na webu ČSOB - 
k 24.1.2023 je výše vybrané částky  937 682,54  Kč.
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